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Napirendi pontok: 

1. A Tisztújító taggyűlés – a taggyűléssel kapcsolatos kérdések - BAÉ 

2. Tagozati ügyrend – jelenlegi állás - KG 

3. Az elmúlt 8 év munkájának rövid értékelése – BÁÉ 

4. Az MMK Választmányi üléséről (2024.05.03.) rövid beszámoló - BÁÉ 

5. Egyebek 

Rövid összefoglaló és határozatok jegyzéke: 

 

A meghívóban szereplő napirendi pontokat a jelenlévők elfogadják, nincs újabb napirendi pontra 

javaslat. 

 

1. napirendi pont: Tisztújító taggyűlés 

A napirendi ponthoz csatlakozik Szakács György is. 

 

BAÉ felkéri SzGy-t, hogy számoljon be a tisztújító taggyűléssel kapcsolatos előkészületekről. 

SzGy elmondja, hogy a jelöltek listája és rövid ismertetését bemutatót dokumentumok elkészülte óta 

újabb dokumentum nem keletkezett, de a taggyűlés lebonyolításával történt egyeztetés a 

lebonyolítással kapcsolatban. 

A taggyűlés az MMK által biztosított teremben lesz, amelynek befogadóképessége nagyjából 70 fő. 

Abban az esetben, ha a résztvevők száma ennél is magasabb, a kamara nagyobb termet biztosít. 

A helyszín környékén a parkolás nem mindig könnyű és fizetős. Azt javasolja, erről egy tájékoztatást 

küldünk még a tagoknak. 

 

A taggyűléshez szükséges levezető elnök, jkv vezető, hitelesítő (2), szavazatszámláló (2) és 

szavazatszámláló bizottsági elnök. 

 

BAÉ Szente Olivért kérte fel a jkv-vezetésre. Ő elkészíti a szavazólapokat és a helyszínen is intézi a 

"gördülő szavazás"-ból adódó nyomtatásokat. A szavazólap szigorú számadású.  

Az elején - napirend elfogadása, egyéb adminisztrációs kérdéseknél - egyszerű, nyílt szavazás van 

(kézfeltartással). A tisztújítás már titkosan történik. 

 

A levezető elnöknek az elnökség Szakács Györgyöt kéri fel, aki vállalja a feladatot. 

A tisztújító taggyűlésre Wagner Ernőt, a kamara elnökét is meghívjuk. 



 

NAB felveti, hogy az elnökjelöltek egy rövid egy oldalas dokumentumban foglalják össze a terveiket, 

amit a tagozatnak ki kell küldeni. 

KG szerint rövid az idő ahhoz, hogy ezt mindenki megírja és még a tagsághoz érdemben eljusson. 

BAÉ szerint is hasznos, ha elmondja a jelölt, hogy hogyan látja a jövőt, mik a tervei a tagozat jövőjét 

illetően. 

 

1/2024 (V.7.) elnökségi határozat:  

Az elnökjelölteket felkérjük, hogy legfeljebb 200 szó terjedelemben írásban ismertessék a tagozattal 

kapcsolatos elképzelésüket. A 200 szavas írásokat Szakács Györgynek kell elküldeni május 9-én estig, 

aki ezeket egybeszerkeszti és másnap Frank Angéla segítségével megküldi a tagoknak. 

 

Szavazás: 4 igen, 0 nem, 1 tartózkodás  

 

 

2. napirendi pont: Tagozati ügyrend  

BAÉ: Az MMK jogásza által javasolt javításokkal kiegészített ügyrend ma érkezett. Felkéri KG-t, hogy 

foglalja össze, hogyan állunk. 

 

KG: Egyelőre még nem látta a ma érkezett kifogásokat. Volt egy jó, működőképes ügyrend, ami frissítve 

és aktualizálva lett, többek közt a kamara korábbi észrevételei mentén történt. 

A duplikátumok pontosan meg lettek hivatkozva precízen. Ez egy jó ügyrend, de összetett szöveg, így 

igazából tökéletes soha nem lesz, mindig alakítani, finomítani kell. 

 

BAÉ: A felügyelő bizottság elnöke a választmányi ülésen elmondta, hogy minden tagozatnak van 

megfelelő ügyrendje, de javasolják, hogy az ügyrendek felépítése lehetőség szerint legyen azonos a 

tagozatoknál.  

 

BAÉ összefoglalásként elmondja, hogy az új ügyrend komoly munkával létrejött, jól összerakott 

változat, ami megfelelő kiindulási alap a következő elnökségnek. 

 

2/2024 (V.7.) elnökségi határozat:  

Az újított ügyrend előkészítése lezajlott, azt az MMK jogászai áttekintették és véleményezték. A 

véglegesítése a május 14-én felálló új elnökség feladata lesz. 

Szavazás: 5 igen, 0 nem, 0 tartózkodás  

 

 

3. napirendi pont: Az elmúlt 8 év munkájának rövid értékelése  

BAÉ ismerteti a 8 évről beszámoló főbb elemeit. 

A tagozati induló létszám 61 fő volt, a jelenlegi létszám 163. 

A legutolsó választás óta az MMK bevezette az elsődleges tagság fogalmát, ami 73 fő. Az alap 

juttatásokon felül ez alapján nem kapunk jelentős további támogatást. 

Az első elnökségben Augusztinovicz Fülöp volt tag, a második elnökségben helyét Borsi Gergő vette 

át. 

Bite Mária dr. az elsődleges tagság bevezetését követően távozott, ekkor lépett be helyére Márkus 

Miklós. 

Fontosabb lépések: 



1) Önálló jogosultságok megjelenése, a szakterület önállósodása 

Már a tagozat megalakulásakor is az volt a szabály, hogy csak az végezhet építészeti akusztikai 

munkát, aki a megfelelő jogosultsággal rendelkezik, csak ezt nem vették elég szigorúan. Először 

létrejött a tanúsítvány, hogy a jogszabályi hibát korrigálja. 

Majd ezután a 2022. évi jogszabály-változással megszülettek az új jogosultságok. 

Az új jogosultságok megszerzése és rendbetétele most is feladat még. 

2) Kis tagozatokat érintő alapszabály-módosítások. 

A kis tagozatok szavazataira számítottak a nagy tagozatok korábban, de ezek birtokában nem 

képviselték a kis tagozatok érdekeit: hiszen az alapszabály-módosításba bekerült a 300 fős létszám-

elvárás, ami egyértelműen a kis tagozatok létét veszélyezteti. A legutóbbi alapszabály- módosítás 

során ez kis mértékben változott: 

"A küldöttgyűlés határozhat azon tagozatok megszüntetéséről, melyek létszáma egymást követő két 

évben nem haladja meg a 300 főt." 

A szabályban szerepel, hogy "A határozat életbelépésétől számított két év múlva", ami alapján jövőre 

várható ez az ellenőrzés. 

Mi a passzus törlését kértük, amit többen támogattak, mint elleneztek. Azonban az alapszabály ezen 

pontját csak 2/3-os többséggel lehet megváltoztatni. 

Az elmúlt 2-3 évben talán pozitívan változott a kis tagozatok ismertsége és megítélése is, de továbbra 

is feladat. 

A 8 év sok munkát és küzdelmet hozott, emellett az elért eredmények bíztatóak. 

3/2024 (V.7.) elnökségi határozat:  

Az elnökség a beszámolót elfogadja. 

Szavazás: 5 igen, 0 tartózkodás  

 

4. napirendi pont: Beszámoló az MMK választmányi üléséről (2024.05.03.)  

BAÉ A 2024.05.03-án megtartott választmányi üléssel kapcsolatban kiemelte, hogy a választmány 

nem döntéshozó szerv, a meghívott résztvevők a tagozati és területi elnökök. 

A választmányi ülésnek véleményezési joga van, határozatot nem hozhat, de döntés előkészítésként 

támogathatja a beszámolókat. 

Az ülésen elhangzott az MMK elnökség beszámolója, a Felügyelő Bizottság és az Etikai bizottság 

beszámolója a 2023.évről. Az Etikai Bizottság elnöke elmondta, hogy vannak folyamatban lévő ügyek, 

egyre több szakmai. 

Külön a kis tagozatokat érintő kérdés nem merült fel. 

A választmányi ülésen elfogadott beszámolókat a Közgyűlés elé terjesztik, ami 2024. május 31-én lesz 

megtartva. 

5. napirendi pont: Egyebek 

A XV. Nemzetközi Építésügyi Konferencia (Szeged, 2024. május 31.) tagozati továbbképzésként 

elfogadásának kérdése 

 



KG elmondja: Csenke Zoltánnétól kaptuk a kérést, ő a továbbképzésekért felelős személy. Többször 

kellett vele felvenni a kapcsolatot a 8 év alatt. Alapvetően segítőkészek voltak. Diplomáciai okokból 

kéri, hogy ezt támogassuk. 

Elmondja továbbá, hogy az OPAKFI Akusztikai szakosztálya által szervezett, a Tagozat által támogatott 

„Akusztikai szakmai nap” rendezvény a konferenciával egybeesik, de nem várható, hogy ez a 

párhuzamos konferencia hallgatóságot vonna el a tagozat által is támogatott rendezvénytől. 

Hozzáteszi még, hogy valószínű létszámproblémával küzdenek, azért kérhetik. 

 

MM kérdésére KG elmondja, hogy a rendezvény már akkreditálva van, nem az akkreditálás a kérdés, 

hanem hogy elfogadjuk-e az akusztikai tagozat szakmai továbbképzésének. 

 

MM megjegyzi, hogy ezek szerint úgy is akkreditáltatható egy rendezvény, hogy az nem felel meg a 

kamara által támasztott 6x45 perc feltételnek. 

 

BAÉ a további konfliktusmentesség érdekében kéri, hogy az elnökség fogadja el szakmai 

továbbképzésként. Bár a konferencia nem akusztikai témájú, nem akusztika specifikus tudást ad, 

hanem általános, mérnöki szemléletről, BIM-ről, számítógépes hátterekről szól, de olyan kérdések és 

információk kerülnek elő, amelyek általában érdekesek és hasznosak egy mai mérnök számára. 

 

NAB nem ért egyet a konferencia szakmai továbbképzésként elfogadásának, mivel a konferencia nem 

akusztikai témájú, az egyetlen 20 perces, akusztikához köthető előadás ehhez kevés. Véleménye 

szerint szakmai érvek nem hangzottak el a továbbképzésként elfogadás mellett, a BAÉ és KG által 

elmondott indokok bármilyen más, nem szakmai rendezvényre is állnak, így ha ezt elfogadjuk, a 

jövőben jogosan várhatják el a tagozattól, hogy bármilyen szakmai konferenciát akusztikai szakmai 

továbbképzésként fogadjunk el. Ezt a döntést ezért nem tudja támogatni, és a Tagozat megítélését és 

ezáltal létét veszélyeztető lépésnek tartja. 

 

NAB a véleményére elhangzó válaszokat nem tudta meghallgatni, azokra nem tudott már reagálni, 

mivel az internetes kapcsolat megszakadt. NAB a felvetéssel kapcsolatos szavazásban nem vett részt. 

 

BAÉ válaszában elmondja, hogy Mindenki érvelését tiszteletben tartva szavazásra bocsátotta a kérdést. 

 

4/2024 (V.7.) elnökségi határozat:  

Az elnökség a XV. Nemzetközi Építésügyi Konferenciát (Szeged, 2024. május 31.) tagozati 

továbbképzésként elfogadja. 

 

Szavazás: 4 igen, 0 nem, 0 tartózkodás  

 

 

Összeállította: Nagy Attila Balázs 

 


